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Head 
veetarbijad!
24. aprillil toimus Jõgeva 
Linnavalitsuse ja OÜ Jõge-
va Vesi osanike ja nõukogu  
ühine koosolek, kus otsus-
tati edasi lükata alates 1. 
maist 2007 rakenduma 
pidanud veekulu arvesta-
mise muudatus. 
Nõupidamised  jätkuvad 
seni, kuni leitakse nende 
elanike jaoks,   kel puudub 
kliendi ja vee-ettevõtja va-
heline leping, elamusisese 
veekulu jaotamise korda 
puudutav rahuldav lahen-
dus.

Lugupidamisega
VIKTOR SVJATÕŠEV
Jõgeva linnapea
VELLO RÜNDVA  
OÜ Jõgeva Vesi nõukogu 
esimees

17.-19. aprillini toimusid 
Lasteaias Rohutirts igakeva-
dised lahtiste uste päevad, 
kus huvilistel oli võimalik 
tutvuda lasteaia tegevusega.
Esimesel päeval oli võimalik 
näha tegevusi  sõimerühma-
des, tutvuda lasteaia ruumi-
dega ning vaadata piirkond-
likul  laste näitemängupäeval 
V rühma laste poolt mängi-
tud etendust ”Metsakool”.
Teine päev oli õuesõppe 
päev. Selle õppevormi pro-
pageerimise ja keskkon-
nakasvatusega on lasteaed 
tegelenud juba mitmeid aas-
taid.  Seekord  tutvustasime 
komplekstegevusi.
Uudisena pakkusime näha 
loovliikumist, millega laste-
aed tegeleb teist aastat ning 
mis on laste jaoks huvitav, 
loovust, mõtlemist  ja fan-
taasiat arendav tegevus.
Mitmekesine kevadnäitus, 
mis jääb avatuks maikuu lõ-
puni,  on välja pandud laste-
aia koridorides. 
Huvi lasteaia tegevuse vas-
tu oli suur. Külalisteks olid 
nii lapsevanemad, kolleegid 
maakonna teistest lasteae-
dadest, õpetajad koolidest, 
praegused ja tulevased kas-
vandikud. Noorimad hu-
vilised olid alla 2-aastased 
Anetty ja Marijana emade-
ga.
Teavet lasteaia kohta võib 
leida ka lasteaia kodulehelt 
http://rohutirts.eleht.net/

LIIVI NOODLA,
juhataja

Lasteaias “Rohu-
tirts”  olid lahtiste 
uste päevad

Tervisenädala raames korraldas 
terviseedendamise komisjon 
Jõgeva  staadionil tervisepäeva, 
mis tõi kokku erineva põlvkon-
na inimesi, kelle jaoks olulised 
kehaline vastupidavus ja vaimne 
värskus. 

“Selle rohkearvulise osa-
võtjaskonnaga ürituse mõtteks 
oli tutvustada tervisesporti-
mise võimalusi Jõgeval ning 
anda märku, et käes on kevad, 
mis kehaliseks tegevuseks jär-
jest uusi väljakutseid pakub,” 
ütles SA Jõgeva Sport juhataja 
Hanno Koll.

Tervisepäeval sai mööda 
Jõgeva tänavaid jalutada kõn-
nikeppidega, staadionil joosta 
jpm. Toimus ka mitmeid võist-
lusi lastele. Nõuandeid oma 
tervisliku seisundi igapäevaseks 
jälgimiseks andis perearst Sirje 
Järvesaar, kes rääkis sellestki, 
kuidas mõõta pulssi ja miks see 
vajalik on. Hanno Koll märkis, 
et Jõgeva staadionile ei oodata 
inimesi mitte ainult üldrahva-
like kokkusaamiste ajal nagu 
tervisepäev, vaid lausa seitsmel 
päeval nädalas ja tasuta. “Ar-
gipäeva hommikupoolikutel  
toimuvad siin küll kooliõpilaste 
kehalise kasvatuse tunnid, kuid 

õhtupoolikul jätkub ruumi iga-
ühele. Staadionil on võimalik 
joosta, võimelda, teha tervise-
kõndi  ja  muudki sportlikku 
toonuse saamiseks ja tervise 
tugevdamiseks ette võtta.”

Jõgeva Gümnaasiumi ke-
halise kasvatuse õpetaja Viktor 
Nõmm leiab, et uus tänapäeva-
se rajakattega staadion soodus-
tab märgatavalt tervisespordiga 
tegelemist. “Mitmed Jõgeva lin-
na tänavad vajavad veel korras-
tamist, et seal turvaline liikuda 
oleks. Staadion seevastu aga 
sobib väga hästi jalutamiseks ja 
mõistagi ka kepikõnni tegemi-
seks,” lausub pedagoog. 

Energiline vanaproua, Jõ-
geva linna aukodanik Asta 
Paeveer peab tervislikust liiku-
misest lugu: “Ise saan kehalise 
koormuse ennekõike suvilas 
aiatööl. Tean aga mõndagi va-
nemaealist linnakodanikku, kes 
keppidega kõndimist harrasta-
vad. Et nad elavad minu naab-
ruses Tähe tänaval, teevad nad 
oma jalutuskäigu usutavasti 
just staadionil.”

Kepikõnni tervislikkust 
meediku vaatevinklist kom-
menteeris Jõgeva Haigla ravi-
juht, sisearst Kalle Piiskoppel: 
“Kunagi mõtlesin, et kepikõn-

nis peitub eelkõige äriidee edu-
kalt keppe müüa. Nüüd pean 
aga niisuguse arvamuse eest 
endale tuhka pähe raputama. 
Pole ju võimalik teha lohisevat 
kepikõndi, rüht peab liikudes 
sirge olema. Arvestades seda on 
kepikõnd igati hea profülaktika 
radikuliidi vastu. Mina olen se-
nini nautinud terviseliikumist 
jalgrattal, kuid varsti kavatsen 
endale ka kõndimiskepid osta,” 
märkis doktor.

“Pingetpakkuvaks sporti-
misatribuudiks, eriti noortele 
pean ka Aia tänava koolimaja 
õuel asuvat rularampi, kust saab 
liikumisele lisaks piisava annuse 
adrenaliini. Pealegi nõuab rula-
sõit tugevat keskendumisvõi-
met, mistõttu selle harrastajad 
peavad hoiduma alkohoolsete 
jookide ja mõnuainete tarvita-
misest,” ütles ta.

Viktor Nõmme arvates 
oleks mõttekas luua sportimi-
seks head võimalused ka Piiri 
pargis: “Praegu on Piiri park 
sportimistingimusi arvestades 
veel poolfabrikaat. Kruusaau-
gu-äärsete alade planeerimine 
ja muudki kaasajastamistööd 
võimaldaksid kujundada sellest 
tervisespordipaiga, kus oleks 
jalgrattakrossirada ja kelgumä-

gi. Igati soodsaks teguriks on  
pargi lähedus spordihoonele 
Virtus ning tulevikus võiksid 
need rajatised omavahel integ-
reeruda. Näiteks pärast spor-
timist pargis võiks treenida 
Virtuse jõusaalis ning seejärel 
saaks dušši all higi maha pesta,” 
arvas ta. 

“Kui sageli Virtuses üldse 
tervisesportlasi näeb,” küsisi-
me SA Jõgeva Sport juhatajalt 
Hanno Kollilt. “Tippsportlasi 
ja võistlussportlasi on Jõgeval 
suhteliselt vähe ning meie majas 
domineerivadki tervisesport-
lased. Igaüks neist on leidnud 
oma väljundi - kes harrastab 
aeroobikat, kes treenib jõusaa-
lis või mängib palli. Kui suures 
saalis harjutavad ennekõike 
treeningrühmad, siis väikse-
mates saalides jätkub ruumi ka 
üksiküritajatele, kel tahtmist 
Virtuses vaba aega veeta. 

Hanno Kolli sõnul tuleb 
aga tervisesportimistingimu-
sed Jõgeval veelgi mitmekesi-
semaks muuta. “Küllap valmib 
tulevikus nii mõnigi uus spor-
diobjekt,” arvas linna spordielu 
eestvedaja.

JAAN LUKAS
 

Jõgeval on paranenud tervise-
sportimisvõimalused

Jõgeval alustab tööd noorte 
tehnikahuviring „Leopold”, 
kuhu oodatakse kõiki 10-16-
aastasi tehnikahuvilisi.  Rin-
gis pakutakse võimalust ehi-
tada mootoriga sõidukeid ja 
nendega ka sõita. 
Huviring „Leopold” hakkab 
tegutsema Jõgeval, Tallinna 
mnt 9. Kokku saadakse lau-
päeviti kell 11.00.
Info telefonil 5672 1959 või 
e-posti aadressil: 
etno.motorism@mail.ee

Tähelepanu, 
noored tehnika-
huvilised!

TEADMISEKS

Kuni 30. 
a p r i l l i n i 
saab Jõgeva 
Ku l t u u r i -
k e s k u s e s 
vaadata Jõgeva Kunstikoo-
li 7. lennu lõputööde näi-
tust. Kunstikooli 7. lennus 
lõpetavad Joanna-Eliisa 
Servet, Keiu Meesak, Käti 
Konno, Liisi Talas, Tuuli 
Laumets, Annaliisa Jäme, 
Heleri Vainula, Keit Mõi-
savald, Merilyn Saksing, 
Triin Pärtelpoeg, Aive Pajo 
ja Kädlin Kirjutaja. 
Jõgeva Kunstikooli lõpu-
aktus toimub kultuurikes-
kuses 30. aprillil algusega 
kell 16.00

Kunstikooli 7. lennu 
lõputöid saab näha 
kuu lõpuni

Liikumine arendab last
Lapsed vajavad liikumist. 

Nad vajavad seda nii vaimselt, 
hingeliselt kui ka kehaliselt. Lii-
kumine paneb mõistuse tööle. 
Kuigi vabalt liiguvad lapsed päe-
va jooksul palju, tuleks päevaka-
vas kindlasti leida aeg, mil laste 
liikumine oleks juhendatud.

Lasteasutuse õppekavades 
on liikumisõpetuses ette nähtud 
tegeleda põhiliselt võimlemisega. 
Olles aastaid töötanud väikelaste 
liikumisõpetajana, olen kogenud, 
et võimlemisharjutuste kõrval 
meeldib lastele väga rütmiline 

liikumine ning tantsuline väl-
jendus. Laps on valmis innukalt 
astuma tantsumaailma. 

Lasteaias “Rohutirts” ka-
sutan laste liikumistegevustes 
palju loovtantsu, mida olen 
õppinud lastetantsujuhendajate 
kursustel.

Loovtantsus on laste liiku-
mine vaba ja loomulik. Laps 
saab katsetada oma energia, 
aja ja ruumiga. Ta avastab oma 
keha ning alustab kõnelemist 
keha kaudu, saades teada, mida 
keha suudab. Loovtantsutun-

nis õpib laps väljendama omi 
tundeid: nii positiivseid kui ka 
negatiivseid, tundma rõõmu lii-
kumisest ja muusikast. Arenevad 
tähelepanu, mõtlemine, kuula-
misoskus, fantaasia, miimika, 
liigutused jne.

Juba 3-aastased on võimeli-
sed sisse elama teemasse ja muu-
sikasse ning edukalt väljendama 
seda oma liikumisega. Avastades, 
et tantsusamme pole vaja selgeks 
tuupida ning kindlas järjekorras 
ja ühtmoodi esitada, on väikelaps 
rõõmsalt üllatunud.

Olen rahul, kui lapsed 
tulevad tegevusse rõõmuga, 
on julged, aktiivsed ja emot-
sionaalsed. 

Lastele meeldib liikuda, 
hüpelda, keksida – laskem 
neil seda siis teha koos muu-
sika ja muinasjutuga ning 
neile loomupärasel viisil!

TIIA VESKI
Lasteaed “Rohutirts”

liikumisõpetaja

FOTO: Johannes HaavJõgeva staadionil toimunud tervisepäev tõi kokku hulgaliselt erinevas vanuses elurõõmsaid inimesi.
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8. mail kell 17.00 
Jõgeva linna Pargi-
jooksu 4. etapp (Piiri 
park)
10. mail kell 17.00 
Jõgeva linna Piiri 
pargi rattasõidu 3. 
etapp
15. mail kell 17.00
Jõgeva linna Pargi-
jooksu 5. etapp (Piiri 
park)
22. mail kell 17.00 
Jõgeva linna Pargi-
jooksu 6. etapp (Piiri 
park)
29. mail kell 17.00 
Jõgeva linna Piiri 
pargi rattasõidu 4. 
etapp

Info: Aimur Säärits
Tel: 776 0090
www.sarkasport.ee/pargijooks
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Kesklinn vajab oma nägu

Oleme  teel linna 70. sünnipäeva poole.  Et järgmisel 
aastal üheskoos meeldivas ümbruskonnas kodulinna 
tähtpäeval pidutseda, peame mõneks ajaks oma tähe-

lepanu kesklinnale suunama.  
II  IIIga linna südameks kujuneb ikka  kesklinn. Südalinna on meil 
kõigil aeg-ajalt asja; ametiasutustes toiminguid teostades, 
kaubanduskeskusi külastades, rongi või  bussi peale kiirusta-
des või lihtsalt vaba aega veetes. Turistidki   peatuvad üldjuhul  
ikka esmalt südalinnas. Millise esmamulje jätab kesklinn saa-
bujatele, sellisena me külaliste mällu ka talletume.   
Meil endilgi oleks parem tunne, kui südalinn rõõmustaks silma 
ja pakuks meeldivat äraolemist. Et see oleks meeldivate emot-
sioonide allikas - lapike maad, kuhu jalad heal meelel justkui 
ise toovad.
Linnavalitsus esitab maikuisele volikogu istungile  lisaeelarve, 
kus on kavandatud investeeringud kesklinna ala väljaehitami-
seks. Volikogupoolse heakskiidu korral  plaanime  veel käes-
oleval suvel  arendada  välja kultuurikeskuse-esise territoo-
riumi ja  kesklinna haljasala, kuhu on silmarõõmu loomiseks 
plaanitud rajada ka kena veesilm. 
Tulevasse  aastasse jääb linnavalitsuse-esisele platsile uue näo 
andmine. Loodame seda teha  samaaegselt uue justiitshoone 
püstitamisega  „seeneparki”, näoga keskväljaku poole. Uusehi-
tus ise võtab ära umbes ühe neljandiku haljasalast, ülejäänud 
ossa rajame muusik  Alo Mattiisenile pühendatud  mälestus-
pargi. 
Kesklinna ilmet  mõjutavaid ehitisi on lähiajal Jõgevale kerki-
mas veelgi. Kirjutaksin siinkohal  lahti  jalakäijate raudteeüle-
tusekoha teema. Linnavalitsuse tellimusel möödunud aastal 
valminud eskiisprojektid, mis pakkusid raudtee ületamise 
võimalusteks  tunneli või viadukti rajamist, ei leidnud paraku 
paljude linnaelanike poolt heakskiitu. Nii möödunud aastal 
kultuurikeskuses toimunud projektide tutvustamisel kui ka 
viimasel arutelul nädalapäevad tagasi oli elanike sooviks näha 
tulevikus Jõgeval eelkõige ühetasandilist raudteeülekäiku. 
Arutelust osavõtjad ei  soovinud raudteed ületades laskuda  ei 
maa alla ega ronida kõrgustesse. Eesti Raudtee oli samas val-
mis meile ehitama  kaetud külgede ja  katusega ning kaldtee, 
treppide ja  liftiga viadukti. Sel moel oleks olnud  võimalik viia 
jalakäijad ning raske rööbastransport eri tasanditele.  Demo-
kraatliku arutelu tulemusena ja arvestades  rahva soove, raja-
takse siiski veel sel aastal ühetasandilised ülekäigud. Töö käi-
gus  korrastatakse kaks olemasolevat ülekäiku ning  rajatakse 

täiendavalt 170 m kesklinna ülekäigust  
Tallinna poole, raudteeperrooni lõppu, 
veel üks ülekäik. Kõik kolm ülekäiku 
ühendatakse omavahel laia kergliiklus-
teega, pikendades teed selle aasta lõpul 
valmiva bussijaamanihooneni. 

Head saabuvat linna sünnipäeva 
soovides

VIKTOR SVJATÕŠEV
Linnapea

Jõgeva Eesti naistetantsu pealinnaks

14.- 15. aprillini toimus Jõgeval 
I Eesti Naistetantsu Festival ja VI 
Eesti naisrühmade võistutantsi-
mine. See sündmus tõi Jõgevale 
kokku üle 300 tantsiva naise, 
lisaks paarkümmend vahvat 
meestantsijat.

14. aprilli hommikul algasid 
Jõgeva Kultuurikeskuse saalis 
võistutantsimise eelproovid, 
mis kestsid õhtuni. Paralleelselt 
tantsuproovidega käidi Jõgeva 
ja Palamuse valda tutvustavatel 
ekskursioonidel. Need ei olnud 
tavapärased ekskursioonid. 
Jõgevahe pere tantsijad oskasid 
meelitada endale appi naisrüh-
mad Laiuselt, Sadalast, Rannalt, 
Palamuselt ja Põltsamaalt ning 
ka segarühma Kaaratsim ja 
Jõgeva Kultuurikeskuse Huvi-

alakooli tantsustuudio tantsijad. 
Nõnda tutvustati meie paikkon-
na ajalugu läbi mitmete lavasta-
tud stseenide, riisuti Laiuse mäel 
allikat, kohtuti Kuremaa lossi 
trepil von Ottingenidega ja Kärde 
mõisapreiliga, puistati Kassinur-
me ohvrikividele 3 kotikest vilja 
esivanemate hingedele ja kiiguti 
kiigel Kalevipoja endaga tantsija-
te soo jätkamiseks. Eriti nõutuks 
sai Palamuse apteegi poolt paku-
tud Punsli eli.

Õhtul süüdati tantsijate poolt 
üle Eesti kaasa toodud küünal-
dest kultuurikeskuse ette murule 
suur päikeseratas, mis kogu öö 
imekaunilt säras ja juhuslikke 
möödujaid üllatas. See päikese-
ratas oli tantsivate naiste süda-
metuli.

Südametule süütamisele 
järgnes kultuurikeskuses suur 
naiste simman, mille avas 
Jõgevahe pere naisrühma ja 
ansambli Tempora mores 
tantsukava eesti kangetest 
naistest läbi aegade. Edasi tuli 
terve rida toredaid üllatusi. 
Rabavaimad neist olid maa-
vanema poolt kaasa toodud 
kolm suurt torti ja meestant-
sijate tervitustants, millele 
järgnes tantsumeeste välja-
loosimine naisrühmadele - 
muidugi ainult selleks õhtuks. 
Rühmade tutvustamine ja 
ühine tants kestis üle kesköö.

Pühapäeva hommikul kell 
8 lookles kultuurikeskuse suu-
re saali ukse taga juba tantsi-

jatest järjekord. Veel viimased 
proovid ja algas võistutantsi-
mine. Võistles 23 naisrühma, 
keda hindas meie suurte tant-
supidude üldjuhtidest koosnev 
žürii. Tantsutase oli kõrge. Pin-
gelises heitluses õnnestus Põlt-
samaa naisrühmal Uhka võita 
III koht. I koha võitis aga taas 
Põlva Tantsurõõm. Põlvast me 
rändauhinna ja selle sündmuse 
korraldamise õiguse Jõgevale ju 
tõime. Nüüd läks see Põlvasse 
tagasi.

Osavõtjailt saadud tagasisi-
de on tunnistajaks, et üle Eesti 
laiali sõitnud tantsunaised ela-
vad siiani selle sündmuse mõju 
all. Auväärne žürii on valmis 
esimesel võimalusel Jõgevale 
tagasi tulema, et otsida siit-
kandist müstilist paika I Eesti 
naiste tantsupeo läbiviimiseks. 
Jõgevahe pere mõtted liiguvad 
väga mitutpidi. Peame plaa-
ni, keda kutsuda Puupäevale, 
keda osalema Jõgevahe pere 20. 
sünnipäeva lavastuses, millal 
korraldada Jõgeval festival, kus 
naisrahvatantsijate kõrval olek-
sid esindatud ka kõhutantsijad, 
line-tantsijad, showtantsijad, 
seeniortantsijad ja teisi tantsu-
liike harrastavad naised.

Tänan folklooriseltsi 
Jõgevahe pere ja Jõgeva Kul-
tuurikeskuse nimel kõiki, kes 
meid selle sündmuse nii meel-
dejäävaks muutmisel ja Jõge-
vale Eesti naistetantsupealinna 
kuulsuse võitmisel aitasid!

AIRI RÜTTER,
peakorraldaja

Selgitame välja Jõgeva linna 
parimad teenindusettevõtted!

Jõgeval on palju kaubandus- ja teenindusettevõtteid, mis oma kliendisõb-
raliku teenindamise, rikkaliku kauba- ja teenustevaliku ning meeldiva inter-
jööri tõttu on pälvinud klientide kiidusõnu.  Hea teenindus vajab kiitmist! 
Jõgeva Linnavalitsus selgitab juba kolmandat korda välja  tiitli „Hea teenin-
duskultuuriga ettevõte” saajad. Parimaid tunnustatakse Jõgeva Linnapäe-
vadel 26. mail.  
Kutsume Jõgeva linnas asuvate kaubandus- ja teenindusettevõtete kliente 
ajavahemikul 28. aprillist kuni 14. maini esitama oma ettepanekuid hea 
teeninduskultuuriga ettevõtete kohta.  Ettepanekuid saab esitada kasuta-
des juuresolevat kupongi, Jõgeva linna veebilehte aadressil  
www.jogevalv.ee  või e-posti aadressil info@jogevalv.ee. Kupongid on 
saadaval ka Jõgeva Kultuurikeskuses, linnaraamatukogus, spordihoones 
„Virtus” ja linnavalitsuse kantseleis.

AIME RÜNDVA,

 776 6532

Hea  teeninduskultuuriga ettevõte 
Jõgeva linnas on:
_______________________________________________________

_______________________________________________________

(märkida kaupluse, toitlustus- või muu teenindusettevõtte nimi ja aadress)

Täidetud kupong pane hiljemalt 14. maiks linnavalitsuses, kultuurikeskuses, 
linnaraamatukogus või spordihoones „Virtus” asuvasse kasti. 
Täname!  

Muuseum tõi Jõgevale kirjarahva kokku
Hiljuti avatud Betti Alveri Muuseu-
mi töö on tasapisi hoogustumas. 
Linnarahvas on uue asja kiiresti 
omaks võtnud. Muuseum on lisaks 
Jõgeva linna ajaloo talletamis-
kohale toonud üritusteks kokku 
kirjanikke ja teisi kultuuriinimesi 
kogu vabariigist. 

Jõgeva linnapea Viktor 
Svjatõšev on seisukohal, et igas 
endast lugu pidavas linnas peab 
olema koht, kus säilitatakse piir-
konna mälestusi ja esemeid. 

„Meil on väga hea meel, et 
me oleme poetess Betti Alveri 
sünnikodu saanud renoveerida 
muuseumiks, kus eelkõige säilita-
me Betti Alveri ja Alo Mattiiseni 
mälestusi. Samas on see kujune-
mas juba ka Jõgeva linna muu-
seumiks, kus käivad omi mäles-
tusi kirja panemas ja lindistamas 
kodanikud, kes on olnud Jõgeva 
linna  sünni juures. Nagu vaipa 
kootakse lõim lõime haaval, nii 
kootakse lõim lõime haaval läbi 
selle maja ka Jõgeva linna ajalu-
gu. Nii saame jäädvustada linna 
loo tulevastele põlvkondadele,“ 
räägib Viktor Svjatõšev lisades, 
et tunneb rõõmu sellest, et muu-
seum on Jõgeva linna inimeste 
hulgas juba oma koha leidnud, et 
selles pidevalt midagi toimub ja 
et sinna on alati huvitav minna. 

Toomas Muru, Betti Alveri 
Muuseumi juhataja kinnitab, et 
vabariigist pole väga palju muu-
seumikülastusi veel olnud, sest 
asutus on alles lühikest aega töö-
tanud. 

„Pakun välja, et avamise al-
gusest on siit läbi käinud umbes 

2000 inimest. Esimesel kuul, kui 
muuseumikülastus oli tasuta, ei 
jõudnud me külastajaid loendada. 
Väga palju käib siin ka koole ja ka 
nende puhul ei tea me päris täpset 
külastajate arvu,“ räägib Muru.

Kirjanike kokkutuleku 
koht

Samas on muuseum kujune-
mas ka omamoodi kultuurisünd-
muste templiks. Esimeseks suu-
remaks ürituseks majas oli hiljuti 
toimunud kirjanduskonverents. 
Sihtgrupiks olid kirjanikud, aja-
kirjanikud, õpetajad, õpilased, 
raamatukogutöötajad ja teised 
kirjandusest huvituvad inimesed. 

„Praegu on meil muuseumis 
alles katsetuste periood, et välja 

selgitada, millised üritused 
õnnestuvad ja rahva kohale 
toovad,“ räägib juhataja. Too-
mas Muru ütleb, et muuseu-
mitöötajatel on praegu õppe-
aeg, kuidas selliseid sündmusi 
korraldada. 

„Meie jaoks on põhiline, et 
inimestele meeldiks siia tulla,“ 
sõnab Muru. „Kirjanike siin-
käimise traditsioon saab kind-
lasti jätkuma. Mõtleme, keda 
ja kuidas kohale kutsuda, kes 
rahvale huvi pakuks. Kirjan-
dusüritused on just need, mis 
siia majja mõeldud on.“

Tööd ja ideid jätkub
Muuseumis mõeldakse ka 

järeltuleva põlve peale. Toomas 

Murul on kokkulepe internetile-
he Poogen ümber koondunud 
noorluuletajatega, kes on luba-
nud muuseumi oma luulet luge-
ma tulla. Muru on veendunud, 
et noorte muuseumis käimine 
on väga oluline. Interaktiivses 
kirjandusklubis Poogen tegutseb 
ka Toomas Muru tütar Laura-
Liisa Muru. 

See, kuidas vastavatud muu-
seumis töö käima läheb, usub 
Toomas Muru sõltuvat eelkõige  
muuseumi töötajatest. Lisaks ju-
hatajale töötavad majas veel va-
rahoidja Heli Järv ja majahoidja 
Laine Kaasik.

„Kõik sõltub inimeste ener-
giast ja ideest. Kui idee on väga 
hea ja töötab, siis on sellele või-
malik projektidega raha küsida. 
Kirjanduskonverentsi toetasid 
näiteks kultuuriministeerium, 
Betti Alveri fond, maavalitsus, 
kohaliku kultuurkapitali ekspert-
grupp. Finantsiline pool on väga 
oluline. Muuseumil on pidevalt 
toeks ka linnavalitsus, kelle eel-
arve kaudu muuseum tegutseb,“ 
ütleb Toomas Muru. 

Lisaks ürituste korraldami-
sele on loomulikult muuseumi 
sisulise töö tegijate kohustuseks 
koguda ekspositsiooni, täienda-
da arhiivi ja kogusid. Kõik kok-
kukogutu vajab ka läbitöötamist, 
uurimist ja süstematiseerimist, 
enne kui seda eksponeerida 
saab.

ÜLLE LÄTTE

FOTO: Merike Kask

FOTO: Johannes Haav

Külaliste vastuvõtt Kuremaa 
lossis.

Öösel säras kesklinnas naistantsijate poolt süüdatud 
südametuli.

Betti Alveri muuseumi direktor Toomas Muru tervitas 
Jõgevale saabunud kirjamehi ja -naisi. FOTO: Ülle Lätte

majanduse peaspetsialist

       
 Jõgeva Linnavalitsus
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ÜLEVAADE aprillikuu ISTUNGITEST

2. aprilli istungil:
1. otsustati maksta sünnitoetust ühele Jõgeva linna lapsele;
2. lõpetati ühe isiku sotsiaalkorteri kasutamisõigus;
3. anti nõusolek osaühingule Pootsman avaliku ürituse „ParimPidu” ja 
Novruz Mammadovile avaliku ürituse „Kevadlaat” korraldamiseks;
4. määrati  toetus korterelamu Tähe 12 esise platsi renoveerimiseks;
5. korraldati 10.-12. klassi õpilaste toitlustamist gümnaasiumis ja ühis-
gümnaasiumis;
6. otsustati lasteaia „Rohutirts” ja lasteaia „Karikakar” tegevushooaja lõpe-
tamine ning uue tegevushooaja alustamine;
7. kiideti heaks ja esitati linnavolikogu järgmiste otsuste eelnõud: „Jõgeva 
linnas Roosi tn 6a krundi detailplaneeringu koostamise algatamine” ja 
„Jõgeva linna Vainu tn 1b krundi detailplaneeringu kehtestamine”;
8. algatati Suur tn 66 asuva kinnistu detailplaneeringu koostamine ja anti 
tingimused detailplaneeringu koostamiseks;
9. muudeti linnavalitsuse 07. märtsi 2007 korraldust nr 119 „Riigihanke 
„Väikebusside liisimine” pakkujate kvalifitseerimine, pakkumiste vastavaks 
tunnistamine, pakkumiste edukaks tunnistamine”;
10. tunnistati edukaks hanke „Jõgeva linna Piiri parki kergliiklustee ja 
pargivalgustuse osaline rekonstrueerimine – rekonstrueerimisprojekti 
koostamine ” Teeprojekt Tiit Korn FIE pakkumine;
11. tunnistati edukaks hanke „Jõgeva Täiskasvanute Keskkooli hoonele 
asukohaga Aia 34 Jõgeva linn rekonstrueerimis-ehitustööde teostamine” 
aktsiaseltsi Glaskek Tartu pakkumine;
12. tunnistati edukaks hanke „Jõgeva Ühisgümnaasiumi hoonele 
asukohaga Piiri 1 Jõgeva linn rekonstrueerimis-ehitustööde teostamine” 
aktsiaseltsi Cobra Grupp pakkumine;
13. otsustati eraldada reservfondist raha Soome sõpruslinna Kaarina 
külastamiseks.

9. aprilli istungil:
1.  tunnistati edukaks hanke „Jõgeva linnale kuuluvate hoonete ja vara 
kindlustamine” ERGO Kindlustuse aktsiaseltsi pakkumine;
2.  anti luba osaühingule Hansa Ilutulestik 19. aprillil avaliku ürituse 
ilutulestiku, Jõgeva Gümnaasiumile 30. aprillil avaliku ürituse „Tõrvikute-
ga teatejooks Eesti Olümpiakomitee karikale” ja Hansashow osaühingule 
9.-10. mail avaliku ürituse Hansatsirkuse etenduste korraldamiseks;
3.  otsustati maksta sünnitoetust ühele Jõgeva linna lapsele;
4.  lõpetati ühe isiku hooldus;
5.  kiideti heaks ja esitati linnavolikogule järgmiste otsuste eelnõud: 
„Jõgeva linnas Kesk  ja Sauna tänava vahelise jalgtee ja parkimisplatsi 
aluse maa munitsipaalomandisse taotlemine”, „Jõgeva linnas Uue tänava 
aluse maa munitsipaalomandisse taotlemine” ja „Jõgeva linna 2007. a     
1. lisaeelarve vastuvõtmine ja eelarve muutmine”;
6.  võeti vastu Välja tn 3, 3b, 3c ja 5 kinnistute ning Välja tn 3b kinnistust 
kirdes asuva hoonestamata maa-ala detailplaneering ja otsustati korral-
dada avalik väljapanek;
7.  võeti vastu Suur tn 19 ja 21 kruntide detailplaneering ja otsustati 
korraldada avalik väljapanek;
8.  anti projekteerimistingimused aktsiaseltsile Eesti Raudtee ühetasandi-
lise raudteeületuskoha, Kesk tänava kergliiklustee ja parklate projektee-
rimiseks;
9.  väljastati ehitusluba Suvila 2 üksikelamu rekonstrueerimiseks ja Roosi 
6a ehitise tehnosüsteemide muutmiseks;
10.  väljastati kasutusluba korterelamule Betti Alveri 2;

16. aprilli istungil:
1.  lõpetati ühe isiku hooldus;
2. määrati hooldaja kahele isikule;
3. anti sotsiaalkorteri kasutamisõigus kolmele isikule;
4. väljastati ehitusluba Nurme 5 üksikelamu püstitamiseks, üksikelamu 
Põllu 24 ja Kesk 13 ning ehitise Puiestee 21 rekonstrueerimiseks;
5. algatati keskkonnamõju hindamine Turu 7a hoonete ja rajatiste 
projekteerimiseks;
6.  kinnitati Jõgeva linna delegatsiooni koosseis Soome Vabariigi sõprus-
linna Kaarina külastamiseks;

23. aprilli istungil:
1.  otsustati linnapea Viktor Svjatõševi välislähetusse saatmine Soome 
Vabariiki Järvenpääle;
2.  kinnitati „Hea maksumaksja 2006” ja „Hea teeninduskultuuriga ettevõt-
te 2007” väljaselgitamise ja tunnustamise kord;
3. määrati aadress ja sihtotstarve katastriüksustele Aia 34, Rohu 10 ja Piiri 
1;
4. nõustuti Estakaadi 8  asuva maa riigiomandisse jätmisega;
5. kiideti heaks ja esitati Linnavolikogule otsuse eelnõu „Jõgeva linnas Aia 
tn 1 hoone ja seda ümbritseva maa-ala detailplaneeringu koostamise 
algatamine”;
6.  algatati Sauna tn 12 asuva kinnistu detailplaneeringu koostamine ja 
anti tingimused detailplaneeringu koostamiseks;
7.  väljastati kasutusluba üksikelamule Aasa tn 21;
8.  otsustati maksta sünnitoetust kahele Jõgeva linna lapsele;
9.  lõpetati ühe isiku hooldus;
10.  anti nõusolek kultuurikeskusele 30. aprillil avaliku ürituse Volbriöö 
korraldamiseks.

HELENA STEPANOV
Linnavalitsuse spetsialist

 776 6512 

JÕGEVA LINNAVALITSUS

Keuruu on väike linn, kuid vaatamata sellele on seal nii ujula kui ka jäähall. 
Arenduse peaspetsialist Erki Teder kasutab juhust jääd oma käega katsuda.

Keuruu noortekeskuse kolmel korrusel on mitmeid va-
baaja veetmise võimalusi. Abilinnapea Kalmer Lain ja SA 
Jõgeva Sport juhataja Hanno Koll litrimängu proovimas.

Vormiroad koolisööklas annavad 
võimaluse taldrikule tõsta täpselt 
nii palju kui soovid. Kultuuritöö 
peaspetsialist Maie Puusepp ei 
jäta juhust kasutamata.

Keuruus on mõnusad ja väikesed 
lasteaiad.

Kaunis kevadhommik on ühisele pildile toonud Jõgeva linnadelegat-
siooni eesotsas linnapea Viktor Svjatõševiga.

Volikogu 19-st liikmest osales 
istungil 14 liiget
 
1. Istungi algul teavitati linnavoliko-
gu liikmeid muudatusest volikogu 
koosseisus ja fraktsioonis „Reformiera-
kond”:
  Seoses volikogu liikme Sirje Järvesaa-
re täiendusõpingute alustamisega on 
isikliku avalduse alusel tagasiastumise 
tõttu lõpetatud tema saadikuvolitu-
sed. Kuna asendusliikmena registree-
ritud järgmisel isikul Meelis Pauklini 
tööalane koormus samuti ei võimalda 
edaspidisest volikogu tööst osavõttu, 
siis kinnitati tema asemel volikogu 
liikmeks valimisnimekirjast „Reformi-
erakond” Peep LILLEMÄGI. Nimetatud 
asenduste kohta on vastavad otsused 
teinud linna valimiskomisjon.
  Volikogu võttis teadmiseks, et seoses 
Sirje Järvesaare volikogu koosseisust 
lahkumisega on tema asemel frakt-
siooni „Reformierakond” liikmeks arva-
tud Peep LILLEMÄGI. 

2. Seoses muudatustega volikogu 
koosseisus viidi sisse ka muudatused 
volikogu alatistes komisjonides:
  Salajasel hääletusel valiti Sirje Järve-
saare asemele revisjonikomisjoni liik-
meks ja kinnitati komisjoni esimeheks 

opositsioonifraktsiooni „Rahvaliit” 
esimees Heldur LÄÄNE. Pärast 2005. a 
kohalikke valimisi moodustunud koa-
litsiooni poolt pakuti opositsiooni jää-
nud erakondadele ka revisjonikomis-
joni juhtimist, tollal aga opositsioon 
loobus sellest. Seekord aga rakendus 
taas Jõgeva Linnavolikogus demo-
kraatia hea tava, kus revisjonikomisjon 
jääb opositsioonierakonna juhtida.
  Sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni koos-
seisu kinnitati Sirje Järvesaare asemele 
Peep LILLEMÄGI.

3.  Võeti vastu otsus Jõgeva linna 2007. 
a. eelarve muutmise kohta. Kuna 
2007. a eelarve koostamise ajal oli 
linna lasteaedadele toitu valmistava 
Jõgeva Lasteaia „Rohutirts” köögi üle-
andmine Jõgeva Linnavara alluvusest 
lasteaia „Rohutirts” alluvusse planee-
ritud alates 1. veebruarist, tegelikult 
toimus aga üleandmine 1. märtsist, 
siis Jõgeva Lasteaia „Rohutirts” eelar-
ves personalikuludena kokkade veeb-
ruarikuu töötasudeks ettenähtud 23,6 
tuh. krooni oli vajalik suunata tagasi 
Jõgeva Linnavara eelarvesse.

4. Kinnitati Jõgeva linna munitsipaal-
koolide pedagoogide töötasustamise 
alused, kuupalga alammäärad ning 

hariduskuludeks määratud vahendite 
jaotamise kord. Otsuse kohaselt ra-
kendatakse munitsipaalkoolide õpe-
tajatele kinnitatud uusi kõrgemaid 
palgamäärasid tagasiulatuvalt alates 
1. jaanuarist 2007. a. 

5. Võeti vastu otsused, millega kinnita-
ti linnavalitsuse liikmete uued tööta-
sud ja hüvitised, volikogu liikmete hü-
vitised ning ametnike uued töötasud, 
mida rakendatakse tagasiulatuvalt 
alates 1. jaanuarist 2007.

6. Päevakorrapunkti „Mitmesugust, in-
formatsioonid” juures kuulati ära:
  Linnapea V. Svjatõševi informatsioo-
ni Jõgeva linna ja Jõgeva valla ühise 
algatusrühma poolt toimunud koos-
olekust, kus lepiti kokku linna ja valla 
hariduse arengukava ühises koosta-
mises. Volikogu pidas vajalikuks toeta-
da algatusrühma ettepanekut.
  Kuulati ära volikogu liikmete jooks-
vad küsimused ja nendele vastused 
ning lepiti kokku järgmise korralise 
istungi toimumises.  

JAAN JÄRV
Linnavolikogu kantseleijuhataja

776 6560

Suure, Kesk, Pargi ja Lao tänavate vahelises kvartalis 
asuva hoonestamata maa-ala detailplaneeringu 
eskiislahenduse 

TUTVUSTUS
toimub Jõgeva Linnavalitsuse saalis (Suur tn. 5) 

7. mail 2007 kell 17.00

Järelmõtteid vabariiklikust klaverikonkursist
15. aprillil toimus Tallinnas Must-
peade Majas üleriigilise klaveri- ja 
puhkpilliõpilaste konkursi lõpp-
kontsert ja parimate autasustami-
ne. Pidulikule üritusele kutsuti ka 
Jõgeva Muusikakooli klaveriõpi-
lane Andrei Zevakin, kes saavutas 
noorimas vanuserühmas III koha. 

Vabariiklikule lõppvoorule 
eelnes regionaalne konkurss. 
Sellel saavad osaleda kõik, kes 
on kava omandanud, tahavad 
esineda ja neil on oma muusika-
ga midagi öelda.

Tartu regiooni eelvoorus, 
kus Andrei saavutas I koha,  
esines noorimas vanuseastmes 
(kuni 10 a.) 18 last. Samas toi-
mus ka kava salvestamine. Edasi 
järgnes salvestusvoor Tallin-
nas, kuhu saadeti 108 parimat 
ettekannet üle Eesti,  pääses 
lõppvooru 56 pianisti. Kõige 
osavõtjaterohkemas noorimas 

vanuseastmes (23 osalejat) jäi  
Andrei veerandi punktiga ilma 
II kohast. 

Miks üldse osaleda konkur-
sil? Nõuab see ju rohkem aega 
harjutamiseks ja  tõsisemat 
töössesuhtumist. Aga konkursi 
mõte ongi  anda stiimul harju-
tamiseks, enese proovilepane-
miseks. Konkursid karastavad 
ja annavad enesekindlust, in-
nustavad edasi püüdlema. Sa-
mas on huvitav ka teisi esinejaid 
kuulata, õpetajad saavad juurde 
kogemusi ja uusi häid mõtteid. 
Vabariikliku konkursi üks ees-
märke on saada ülevaade õpi-
laste taseme hetkeseisust, tekib 
võrdlusvõimalus.

Väga oluline konkursiks 
ettevalmistamisel on kodu ja 
lapsevanema toetus. Siinkohal 
tsiteerin üht žürii liiget, Tallin-
na Muusikakeskkooli õpetajat 
Marja Jürissoni: „Et interneti-

mängude, meedia ja superstaa-
ride ajastul on kindel hulk noori, 
kes olulise osa oma vabast ajast 
veedavad üksi või õpetajaga kla-
veri taga, süvenedes heliloojate 
kavatsustesse, stiili-, pedaali-, 
tehnilistesse ja veel kümnetesse 
tõsist süvenemist nõudvatesse 

probleemidesse – selle taga on 
õpetajate, vanemate ja laste tõ-
sine ühispingutus.“ 

GERDA HEINMAA
Jõgeva Muusikakooli 

klaveriõpetaja

Külaskäigul Keuruusse

Andrei Zevakin koos õpetaja Gerda Heinmaaga.

ÜLEVAADE 22. märtsil 2007. a toimunud 15. istungist

Gregor Vool 23.03.2007
Käroli Puusepp   3.04.2007
Stefani Lampadova 10.04.2007

Õnnitleme
Jõgeva linna 

eakaid juubilare!
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Pärja Sarapuu 14. mai
80
Liia Laine  26. aprill
Leida Jürgens 28. aprill
Liidia Kaitsmaa   4. mai
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